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Ceny Harambee
2002, „Vypravujte o
Africe,“ byly uděleny
v Římě

Udílení cen ustanovených u
příležitosti svatořečení
zakladatele Opus Dei proběhlo
na římské radnici 15. listopadu
2004.

13.11.2005

„’Afrika‘ je synonymem všeho, co je
špatného se světem. Nicméně, ve
skutečnosti by stačilo velmi málo,
abychom tomuto kontinentu



pomohli. Harambee vytváří důležitý
příspěvek k soustřeďování pomoci z
Říma do Afriky.“ Těmito slovy
přivítal římský primátor Walter
Veltroni účastníky kolokvia
uspořádaného Harambee 2002,
fondem ustanoveným v roce
kanonizace sv. Josemarie Escrivy.
Setkání se uskutečnilo 15. listopadu
2004 na římské radnici.

Mezi shromážděnými bylo mnoho
mladých Afričanů studujících v
Římě. Primátor pokračoval: „Je mi ctí
reprezentovat město, které v zájmu
Afriky koná tak mnoho iniciativ a
říkám to ne bez osobní hrdosti.“

Kolokvium „Hovořit o Africe“ bylo
moderováno Giovanni Minolim,
manažerem RAI Educational. Dalšími
řečníky byli Alberto Michelini,
reprezentující hlavu Italské vládní
kanceláře pro africké záležitosti;
Stefano Lucchini, který řídí
mezinárodní vztahy banky Intesa;



Susana Tamaro, filmová režisérka a
scenáristka; a Barbara Carfagna,
reportérka TG1 – denního
zpravodajství RAI.

Paní Tamaro hovořila o svém zájmu
o Afriku a vysvětlila, proč se
rozhodla přispět částí honorářů ze
svých knih o mezinárodním rozvoji a
solidaritě: „Vždycky jsem se
domnívala, že máme povinnost
zanechat svět lepší, než jaký jsme ho
nalezli. V afrických mezilidských
vztazích je obrovská vitalita, na
kterou jsme v těch svých na Západě
zapomněli.“

Pan Michelini zdůraznil, že Afrika
není jen scénou tragických událostí:
„Více než polovina z 53 států na
tomto kontinentě se začala vyvíjet
pozitivním směrem. Harambee
zdůrazňuje význam propagování
afrického pokroku směrem k tomu,
aby se stala architektem své vlastní
budoucnosti.“



Paní Cargana řekla, že „Afrika
vstupuje hluboko do našeho
sebepochopení. Přišla jsem tam s
očekáváním, že se setkám s lidmi,
kteří mají něco, čemu by mě mohli
naučit, ale nikdy jsem si nedokázala
představit rozsah a hloubku toho, co
Afrika učí.“ Pan Lucchini hovořil o
zodpovědnosti bankovního sektoru
podporovat iniciativy, které
podporují rozvoj Afriky.

Kolokvium bylo zakončeno
udělováním cen „Vypravujte o
Africe“ v několika kategoriích, z
nichž každá měla hodnotu 10 000
Euro poskytnutých Intesa Bank.

Cena za nejlepší dokumentární film,
vytvořený africkou nevládní
organizací (NGO = non-governmental
organization), byla udělena snímku
„Inkingi Z’ubuntu – Hledání společné
půdy Studio Ijambio,“ který popisuje
práci rádiové stanice v Burundi,
která sdružuje reportéry kmenů



Hutu a Tutsi a demonstruje roli
sdělovacích prostředků při propagaci
kmenového míru. Scénář napsala
Lena Slachmuijlder.

V kategorii Africká rádiová produkce
získal cenu další dokument:
„Inhlayelo Fund,“ napsaný Michelle
Makori, o „mikrokreditech“
poskytovaných jihoafrickou stanicí,
SABC.

V poslední kategorii – neafrické
rádiové stanice – byl za nejlepší
dokument označen „Svět vyprávěný
dětmi: Eritrea,“ produkovaný Rai Sat
Ragazzi, pobočkou RAI, italské
televizní a rádiové stanice.
Scenáristkou byla Serena Laudisa,
která řekla: „Tato cena je věnována
úsměvům dětí, skutečné naděje
Afriky zítřka.“

Poznámky Carla De Marchi,
generálního sekretáře ICU, Institutu
pro univerzitní spolupráci, uzavřely
setkání: „Harambee lze shrnout



takto: „Děláme co můžeme. Tisíce lidí
pracují pro dobro Afriky. Jsme zde
pro ně.“ Fond Harambee 2002 je
projekt ICU, které již více než třicet
let propaguje vzdělávací spolupráci v
Africe.
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